

Referat fra bestyrelsesmøde d. 30/01 – 2023 – kl. 10.00

Sted: hos Susanne, Rud kirkevej 6.

Deltagere: Susanne, Poul, Uffe, Benny, Minna, Ruth og Rud

Referent: Ruth

Til kalenderen: torsdag d. 23. marts – bus fra Seniorbo i Hinnerup på besøg – vi hører nærmere.

søndag d. 16. april – Åbning af sommerudstilling – kl. 14.00

tirsdag d. 9. maj – Generalforsamling – kl. 19.00

onsdag d. 24. maj – Sponsoraften på museet – kl. 17.00 – 18.30

søndag d. 18. juni – Byvandring – kl. 13.00

søndag d. 2. september – Medlemsudflugt

1. Opdatering på fremtidssikringen af Museet

- **Tagrender** er færdige. Rud og Ruth har en aftale med banken om mellem-financering indtil fondspengene udbetales. Dvs. vi kan få gratis overtræk i 3 måneder fra når vi sætter den i gang.
- **Kloakering** – Jesper går i gang i uge 7 eller 8. Oliefyret skal suges tom og graves op. Vi får Jesper til at grave de store buske op med rendegraveren.
 - i. **Minna og Ruth kigger på planter/buske/blomster**, for at vurdere hvad vi skal prøve at bevare. (Jeg har gravet en trillebør løg op.)
 - ii. **Susanne spørger Hans om en palletank** til opbevaring af den overskydende olie.
 - iii. **Benny finder ud af hvor meget olie der er tilbage i tanken og laver en midlertidig opkobling til palletanken.**
- **Varmepumpen** er bestilt. Den forventes leveret ca. 1. maj. Mogens undersøger tidsfristen for næste tilskudspulje. Vi skal selv søge. Rud har stillet et par brugte radiatorer i garagen, som måske kan bruges i kælderen. **Poul vil gerne lave udluftning i kælderen.**

2. Udfylde tomme felter i vagtplan 2023 forår – er gjort frem til den 29. marts.

3. Dato og foredragsholder for Generalforsamling 2023

- Tirsdag den **9. maj**. Peter Bavnhøj vil gerne holde en halv times oplæg med titel: ”Gemt, glemt eller overset”. Han vil vise fotos og fortælle historien om interessante steder, rum og ting som vi er omgivet af på vores egn i Voldum og Rud, men som vi måske ikke er så opmærksomme på i det daglige.
- Uffe har bestilt lokale på plejecentret til kl. 18.00

Dato og sted for medlemsudflugt

4. Lørdag den **2. september**. Landbomuseet i Borre – Jeg har snakket med Søren Ravns kone (**Bodil**) 21560034/38. Vi er velkomne den 2. september. Det er gratis! Vi skal ringe igen og bekræfte at vi kommer lidt tættere på datoen (**har bestilt – 12.02.23**). En af vores medlemmer (Ninna fra Ulstrup) anbefalede at vi kombinerer besøget med et besøg på Ulstrup Slot. Man kan måske bestille en kort rundvisning. Det kan vi overveje/undersøge til næste bestyrelsesmøde.

Jeg har også kigget lidt nærmere på Brunkulslejerne. Man kan bestille en to times rundvisning for 500 kr. i private biler (guiden har mikrofon og trådløse sendere til de andre biler) og Blicher Museet i Thorning (om Blicher, kartoffeltyskere, slaget på Grathe Hede, mm.). Begge steder lyder spændende – måske til næste år.

5. **Belysningen** - er blevet forbedret nogle steder. Rud kigger på lys i legetøjsskunken og spot på glasskabene i soveværelset, mm.

6. **Sommerudstilling:** ”Fra mark til dragkiste” – med fokus på bearbejdning af hør og uld til tråd og udstilling af forskellige beklædnings-/husholdningstekstiler.
F.eks. det vi har af:
- i. **Hør:** lagner, duge, skjorter, særke, forklæder, kyser, kniplinger, osv. (Udstilles evt. i spisestuen og soveværelset nedenunder)
 - ii. **Uld:** olmerdug, bukser, nederdele, jakker, folkedansdragter, osv. (Herunder forhåbentlig tekstiler fra Jens Christensens fødehjem – aftalt med Morten O.) – udstilles evt. i soveværelset og stuen ovenpå.
 - Udover hør og uld, bliver der lidt om brug af bomuld, silke og guld i tekstiler, samt en udstilling af samlingens fineste huer, i glasskabene i soveværelset. Rud og Poul kigger på glasskabene i kælderen for at se om de også kan bruges.
 - Ruth har lavet forslag til plancher ift. bearbejdning af hør, som hænges op i kælderen.
 - Ruth har fået lovning på lån af hør- og uldbearbejdningens udstyr samt hør fra Det Grønne Museum, ved Gammel Estrup – Disse kan bruges af museumsgæsterne til selv at afprøve de forskellige processer ude i garagen eller i haven i godt vejr.
 - Voldum Friskole vil gerne lægge museumsbesøg ind i deres planlægning for de interesserede klassetrin. Ruth sørger for lidt udklædning og ’undervisning’ til børnene.
 - **Åbningen af udstilling:** søndag d. **16. april** kl. 14.00. Ruth leder efter en, der kan holde et oplæg om fremstilling af tøj før 1900 – og evt. demonstrere nogle af processerne.
 - Vi serverer et glas mousserende vin og en kokosmakron/kransekage.
 - iii. Ruth og Rud undersøger om vi skal have tilladelse til at vise en kort film fra YouTube om bearbejdning og fremstilling af hør og uld?
 - iv. Ruth laver et opslag om den nye udstilling til Hovedstødet – **Deadline 6.2.2023**
 - v. Hvordan holder vi styr på hvor mange medlemmer og ikke medlemmer der kommer, når vi får mange gæster på en gang? – vi må blive bedre til at uddelegere opgaver – f.eks. én tager imod penge, én skriver antal i bogen, andre byder velkommen og viser ind i stuen, osv.
7. **Registrering af ny indkomne genstande** – Skabelonen til det blå kort bliver lagt ind på den nye computer så vi kan registrere de ny indkomne genstande. Hvis vi hver især har en vagt sammen med Minna, har vi alle mulighed for at hun viser os hvordan man registrere, så det ikke kun hænger på Minna.
8. **Forslag om ny printer** – Poul stiller sin gamle printer oppe på museet. Rud har hentet kirkehusets laserprinter og vil se om han kan få den til at virke.
9. **Dato for sponsoraften på museet** - som tak for støtten: onsdag d. **24. maj** kl. 17.00 – 18.30 – detaljerne aftales nærmere på næste møde.
10. **Dato for ’Rud’ byvandring til sommer** – søndag d. **18. juni** kl. 13.00 hvor vi kigger på historiske steder i Bramstrup/Nielstrup og slutter af henne på museet med Kaffe i haven.
11. **Oprydning på kontoret** – Uffe kigger gennem de gamle lokalaviser for at se om der er noget om Voldum. Vi lægger ordsprogsophæng i en mappe, mm.
12. **Evt.**
- Vi får besøg af en gruppe fra Seniorbo i Hinnerup, torsdag d. **23. marts** kl. 14.00. Ruth og Rud kan godt være der. Er der andre der kan/vil, kan I melde tilbage snarest?
 - Fremtidsønsker: nye vinduer, istandsættelse af kælder (tapet/maling) – snakker vi videre om i 2024, når de nuværende renoveringer er afsluttet.

Fremtidsplaner/ideer (idekatalog):

- i. **Status på ny folder**, ligesom den der blev husstands omdelt, men til at ligge rundt omkring på museer og andre offentlige steder, for at tiltrække flere besøgende. [Ruth og Rud arbejder på sagen når de får tid.](#)
- ii. **Status på udstillingsfolder** - [Ruth](#) samler løbende små historier om nogle af genstandene i den permanente udstilling, tager billeder og laver en lille folder, som kan købes af besøgende..... det tager tid.
- iii. **Forslag om at AOF kunne sponsorere et foredrag.** Så kunne vi invitere en kendt person, der vil have en bred interesse, og det kunne holdes i Forsamlingshuset, hallen eller på ældrecentret. Tages op igen
- iv. **Bagagerumssalg** – det dropper vi i år da Forsamlingshuset holder et d. 22. april. Kan tages op igen til næste år.
- v. **Forslag om trappelift** – tages op igen senere. Måske er en brandtrappe en større prioritering. Der er ikke brug for en nøgle for at komme ud fra kælderen. [Vi kigger efter nøglen for at komme ind.](#)
- vi. **Udvidet åbningstid, søndag eftermiddag (Rud)** – foreløbig har vi kun åbent søndag eftermiddag i juli og december. Hvis vi kan få flere, der vil være med i vagtordningen, kunne det være rigtig godt at udvide søndagsåbning til resten af året. [Vi kan spørge til generalforsamlingen om der er nogen, der kunne have interesse i at være med i vagtplanen.](#)
- vii. **Hjemmesiden** – Der arbejdes stadig på sagen
- viii. **Erindringsaften for demente og andre** – Vi har haft en slags erindringseftermiddag for to ældre par, som var rigtig glade for oplevelsen. Vil godt kunne gentages.

Dagsorden til bestyrelsesmøde d. 30/01 – 2023 - kl 10.00 – hos Susanne, Rud kirkevej 6.

13. **Opdatering på fremtidssikringen af Museet** – Tagrender næsten færdige, Kloakering – Jesper går i gang i uge 7 eller 8. (Hvad gør vi med planter/buske/blomster, rundt om huset?), Vi har bedt MTB om at bestille varmepumpe (forventet levering ca. 1. maj).
14. **Udfyldte tomme felter i vagtplan 2023 forår** – hvorfor to hver gang? (F.eks. Minna og Ruth har kunne hjælpes ad med at rydde op efter Juleudstilling samt rydde op i skunken, og der er altid en masse praktiske opgaver, der er hyggeligere når man er to – ny rullegardin, hylde i skabet, pudsning af kobbetøj, osv.)
15. **Dato og foredragsholder for Generalforsamling 2023 samt dato for medlemsudflugt ...**
Foreløbige forslag: Peter Bavnshøj til foredraget og udflugten til: Bjerring Bro museum – Borre – Grenå Museum, Brunkulslejerne mellem Ikast og Brande, Allingåbro museum, Glud ved Horsens - Hørmuseet på Fyn.....
16. **Belysningen** - er blevet forbedret nogle steder. Det arbejdes der videre på – Hvor har vi brug for mere lys? og hvilken slags? Der henvises til et udprint af en rapport om belysning på museer, som kan lånes.
17. **Sommer udstilling:** Opfølgning på udstillingsforslag fra sidste bestyrelsesmøde: ”Evt. 3 forskellige udstillinger – folkedragter og hatte på stueetagen, lidt om bearbejdning og fremstilling af hør og uld i kælderen og barselspotter og anden keramik ovenpå.”
 - vi. Minna og Ruth har snakket videre om udstilling af hætte og folkedragter i soveværelset Har forespurgt Morten O. om vi må låne noget fra Jens Christensens fødegård.
 - vii. Ruth har lavet forslag til plancher ift. bearbejdning af hør.
 - viii. Ruth har snakket med Voldum Friskoles leder Thomas, som var interesseret i et samarbejde.
 - ix. Ruth har fået lovning på lån af hør- og uldbearbejdnings udstyr samt hør fra Det Grønne Museum, ved Gammel Estrup.
 - x. Kan vi finde en, der kan holde et oplæg (til åbning af udstillingen) om fremstilling af tøj før 1900 – og evt. demonstrere nogle af processerne? Ruth undersøger.
 - xi. Kan vi evt. få tilladelse til at vise en kort film fra YouTube om bearbejdning og fremstilling af hør og uld? – hvordan undersøger vi det?
 - xii. Hvornår skal udstillingen starte og slutte? – forslag Påske til slutning af sommerferien/Efterårsferie.
 - xiii. Artikel/billede i Hovedstødet vedr. ny udstilling – **Deadline 6.2.2023**
 - xiv. Forslag om at få folk til at skrive navn og om de er medlemmer eller ikke medlemmer ved ankomst når der kommer mange gæster på en gang ellers er det svært at holde styr på.
18. **Registrering af ny indkomne genstande** – vi har brug for at lære det alle sammen. Vi skal have afsat en dato, hvor Minna kan vise os hvordan man registrere ny indkomne genstande hænger sammen med **Ny computer**, som skal gøres klar til at de blå kort kan skrives i.
19. **Forslag om ny printer – Poul har en gammel printer**, som ellers bare skal smides ud! Vi kom ikke rigtig frem til en beslutning. (Vi kigger på Kirkehusets?)
20. **Forslag om at invitere sponsorerne** til at komme of se museet og evt. få lidt til ganen som tak for deres støtte.
21. **Forslag om byvandring til sommer** – evt. i juni, hvor vi kigger på historiske steder i Bramstrup/Nielstrup og slutter af henne på museet med Kaffe i haven.
22. **Oprydning på kontoret** – gamle lokalaviser, ordsprogsophæng, mm.

23. Evt. Fremtidsønsker: nye vinduer, istandsættelse af kælder (tapet/maling)

Fremtidsplaner/ideer (idekatalog):

- ix. **Status på ny folder**, ligesom den der blev husstands omdelt, men til at ligge rundt omkring på museer og andre offentlige steder, for at tiltrække flere besøgende. **(Ruth og Rud).**
- x. **Status på udstillingsfolder (Ruth)** – Ruth samler små historier om nogle af genstandene i den permanente udstilling, tager billeder og laver en lille folder, som kan købes af besøgende.
- xi. **Foredragsaftener** på museet, et par gange i løbet af foråret? Det var ikke alle, der synes det var en god ide. Måske vil der ikke være nok interesse for det, eller måske vil der komme for mange, til at kunne være på museet.
 - Vi kan starte med at **Ruth undersøger** om Peter Bavnshøj eller Dorte Kook Lyngholm vil komme og fortælle til generalforsamlingen i maj Peter om Voldums tilknytning til Clausholm gennem tiderne og Dorthe om Birkeretten på Clausholm. Dorthe mener ikke at hun har materiale til at holde et foredrag. Peter skal have en dato.
 - Forslag om at AOF kunne sponsorere et foredrag. Så kunne vi invitere en kendt person, der vil have en bred interesse, og det kunne holdes i Forsamlingshuset, hallen eller på ældrecentret. **Vi går alle i tænkeboksen – hvem kunne vi invitere?**
- xii. **Forslag om bagagerumssalg** i haven til sommer – tages op igen til næste bestyrelsesmøde.
- xiii. **Forslag om trappelift** – tages op igen senere. Måske er en brandtrappe en større prioritering. **(Vi skal huske at se efter nøglen til kælderdøren)**
- xiv. **Udvidet åbningstid, søndag eftermiddag (Rud)** – foreløbig har vi kun åbne søndag eftermiddag i juli og december. Hvis vi kan få flere, der vil være med i vagtordningen, kunne det være rigtig godt at udvide søndagsåbning til resten af året.
- xv. **Hjemmesiden** – Der arbejdes stadig på sagen
- xvi. **Erindringsaften for demente og andre**

Mvh
Rud